
Milí spolubratia v biskupskej, kňazskej a diakonskej službe, zasvätené osoby, drahí 

rodičia, príbuzní, priatelia a farníci našich budúcich novokňazov, drahí synovia, veľmi sa 

teším z tejto chvíle, lebo naša Spišská diecéza dostáva osem nových spolupracovníkov 

na šírení Božieho kráľovstva. Ďakujem Vám, milí kandidáti, za tento Váš záväzok, 

rovnako ďakujem Vašim rodičom, že prijali s dôverou toto Vaše rozhodnutie. Ďakujem 

Vám všetkým, ktorí si možno aj v tejto chvíli duchovne adoptujete každého z týchto 

budúcich novokňazov za svojich duchovných synov a budete ich sprevádzať svojimi 

modlitbami a obetami. Možno tak budete robiť v skrytosti Vášho srdca. Ale dôverujte 

nebeskému Otcovi,  že Vás odmení a požehná. lebo on vidí aj v skrytosti.  

 

Ježiš začal svoj život pôsobením Ducha Svätého, v dnešním evanjeliu sme počuli, ako 

začína svoje dielo v moci toho istého Ducha Svätého. Duch Svätý ho vedie do Galiley. 

Tam sa začal jeho pozemský život v lone Panny Márie a  teraz  začína svoje dielo.  Je to 

začiatok jeho verejného účinkovania. Táto udalosť v Lukášovom evanjeliu vysvetľuje 

zmysel celej Ježišovej činnosti. Pán Ježiš však nepoužíva vlastné slová, ale cituje 

starozákonného proroka Izaiáša, ktorého sme počuli v prvom čítaní. Slová tohto proroka 

boli zapísané z vnuknutia Ducha Svätého. Teraz ten istý Duch Svätý vedie Ježiša Krista. 

Prečítaný citát Pán doplní slovami: „Dnes sa splnilo toto Písmo, ktoré ste práve počuli.“ 

Božie slovo má svoje korene v minulosti, ale uskutočňuje sa „dnes“, zakaždým, keď sa 

ohlasuje Slovo. Písmo nachádza svoje naplnenie v srdci poslucháča, ktorý počúva a 

prijíma ohlásené slovo. Milí synovia – kandidáti na kňazstvo. Konajte aj Vy podľa vzoru 

Ježiša Krista. Neohlasujte seba! V homílii neoznamujte športové výsledky alebo filmové 

premiéry. Hlásajte Božie slovo, vysvetľujte ho, aktualizujte ho na situáciu veriacich, ku 

ktorým budete poslaní. Božie slovo je živé a účinné. Rozjímajte nad Božím slovom a 

verte mi, že Vás bude viesť Duch Svätý. Duch Svätý pôsobí aj dnes. Jeho sila chce zmeniť 

svet, posvätiť ho, priviesť ľudí späť k Bohu. Zverujem Vám  a očakávam od Vás vernosť 

tomuto „dnes“, ktoré teraz prežívate, keď príjmete sviatosť kňazstva.  

 

Ježiš slovami Izaiáša zjavuje Božiu tvár, ktorá je vierohodná, pretože ukazuje jeho 

blízkosť tým, ktorí trpia, sú zranení, neprijatí a na okraji spoločnosti. Ukazuje nám tvár 

Boha, ktorý chce slobodu a dobro pre všetky svoje deti, ktorý nevyhlasuje rok príkazov, 

ale rok milosti. Boh venuje pozornosť tým, ktorí trpia a nehľadí, či si to zaslúžili alebo 

nezaslúžili, ale venuje im pozornosť jednoducho preto, že to potrebujú. Naša služba 

kňaza sa stáva vierohodnou, ak je schopná neodvrátiť tvár od bolesti druhých. Buďte 

blízki Božiemu ľudu. Keď sme boli pred týždňom v Ríme a stretli sa sme sa so Svätým 

Otcom, hovoril nám o úlohe biskupa v Božom ľude. Je to však úloha každého kňaza. Má 

stáť v čele spoločenstva, nie aby sa predvádzal, ale aby ohlasoval Božie slovo a 

odovzdával zdravú náuku Cirkvi.  Potrebuje byť uprostred ľudí, aby ich poznal, aby im 

rozumel, aby im načúval, čím žijú. Potrebuje byť na konci, aby zdvihol tých, ktorí padli, 

aby počkal tých, ktorí zaostali. Spoznávajte radosti a bolesti ľudí, načúvajte im, milujte 

ich Kristov láskou. Ohlasujte im Pánov milostivý rok. Nech cez Vás koná Ježiš Kristus. 

Sprostredkujte im milosti a želám Vám, aby ste prežívali z toho veľkú radosť.  Amen.  

 


